
Protokół nr  33/22

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Piły

w dniu 18.11.2022 roku, godz. 12:00

sala 137 Urzędu Miasta Piły

(czas trwania godz.: 12:00 -12:35 )

Na posiedzeniu  obecnych  było  8  członków Komisji  Spraw Społecznych,  nieobecny

radny  Krzysztof  Zając  i  radny  Tomasz  Jopek.  Lista  obecności  radnych  stanowi

załącznik do protokołu.

Włodzimierz  Bystrzycki  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych powitał

radnych,  stwierdził  quorum i  przystąpił  do  odczytania  projektu  uchwały  komisji  w

sprawie zdalnego trybu posiedzeń komisji. 

Uchwała nr 1/2022 Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Piły z dnia 18 listopada

2022 roku w sprawie zdalnego trybu obradowania Komisji Spraw Społecznych Rady

Miasta Piły. Na podstawie § 67 i § 94 uchwały nr LVIII/742/18 Rady Miasta Piły z dnia

25 września 2018 r. w sprawie Statutu Miasta Piły uchwala się, co następuje, w § 1.

Komisja  Spraw  Społecznych  Rady  Miasta  Piły  decyduje  o  odbywaniu  posiedzeń

komisji zaplanowanych w tygodniu poprzedzającym sesję Rady Miasta Piły oraz  w

sprawie  zaopiniowania  budżetu  z  wykorzystaniem  środków  porozumiewania  się  na

odległość  (zdalny  tryb  obradowania)  w  okresie  obowiązywania  stanu  zagrożenia

epidemicznego  albo  stanu  epidemii.  §  2.  Wykonanie  uchwały  powierza  się

Przewodniczącemu  Komisji  Spraw  Społecznych  Rady  Miasta  Piły.  §  3.  Uchwała

wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Aleksandra  Nowotna-Wypuść,  kierownik  Biura  Rady  Miasta powiedziała,  że  w

związku  ze  zmianą  przepisów  a  konkretnie  wejściem  w  życie  ustawy  z  dnia  7

października  2022  r.  o  zmianie  niektórych  ustaw  w  celu  uproszczenia  procedur

administracyjnych dla obywateli i przedsiębiorców, która w art. 45 ust. 3 mówi, że o

zdalnym  trybie  obradowania  decyduje  organ  stanowiący  w  głosowaniu  jawnym,

komisja  decyduje  o  tym,  jak  chce  pracować  na  posiedzeniach,  czy  w  trybie

stacjonarnym  czy  zdalnym.  Rada  Miasta  Piły  podjęła  uchwałę  w  tej  sprawie  10

listopada 2022 r.
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Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że szkoda że na tyle odbytych sesji i komisji po

raz pierwszy -  w ubiegłym tygodniu  -  nie  udało mi  się  w McTims uczestniczyć  w

poprzedniej sesji. McTims załączył się dopiero w momencie głosowania, stąd w wyniku

nerwów pomyliłem się  i  poprosiłem o  reasumpcję  głosownia,  miałem kilka  pytań  i

wniosków, nie dane było mi w tej sprawie wypowiedzieć się. A pytań było kilka, pani

przewodnicząca  -z tego co wiem - w naszej radzie jest kilku nauczycieli, zapytuje czy

pani też pracuje zdalnie w tej chwili. Mam pytanie czy my w liczbie 23 radnych i goście

na sali  przy ul.  Dąbrowskiego,  stanowimy takie  zagrożenie  o jakim była mowa.  Po

wysłuchaniu dyskusji z sesji, nasuwają się pytania, czy członkowie rady przewidują że

w ciągu najbliższego miesiąca będą aż tak aktywni poza miastem, że będą zgłoszeni do

brania udziału w komisjach czy w sesji zdalnie - póki co wszystkie komisje i sesje .

Jeżeli kogoś nie było, to były wyjątkowe okoliczności, np. radny Krzysztof Zając, który

z  kadrą  wyjechał  za  granicę,  ale  nawet  on  brał  udział  w  sesji.  Kiedy  były  takie

przypadki  to  były  one  sporadyczne.  W  tej  chwili  przyjęcie  tego  typu  zobowiązań

komisji do zdalnego procedowania jest dla mnie ewenementem. 33 lata jestem radnym i

czegoś takiego jeszcze nie było, uważam że jest to przesada. Rozporządzenie Ministra

Zdrowia mówi,  że możemy ale  nie musimy pracować zdalnie.  Patrząc na okoliczne

samorządy, sejm czy senat, wszystkie spotkania, które telewizja transmituje, to nie ma

masek ani zachowanych odległości, wszyscy normalnie się zachowują. Będę osobiście

głosował przeciw. 

 

Teresa Kasior wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, powiedziała że są

różne sytuacje,  inaczej  kiedy jesteśmy poza sprawami zawodowymi a  inaczej  kiedy

pracujemy  też  w  innych  komisjach.  Czasami  mam  3  komisje  i  ciężko  jest  wtedy

przemieszczać się tak, aby wszędzie być i zdobyć materiały. Dobrowolnie zgodziłam

się na pracę w komisjach i nie mam o to pretensji. Po drugie są różne przypadki losowe,

ludzie kontaktują się ze mną i proszą o pomoc, na to potrzeba czasu. Po trzecie możemy

zachorować,  co  gorsza  trafić  do  szpitala,  gdzie  jest  potrzebna  rehabilitacja  i  leki.

Dlatego będę głosowała za zdalną pracą.

Włodzimierz Bystrzycki przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poprosił aby

członkowie komisji wypowiedzieli się, czy spotkania komisji przed sesją mają być on-

line,  nie  wyjazdowe.  Powodem tego  jest  stan  zagrożenia  epidemii,  który  panuje  w

Polsce. 31 marca 2023 r. przestaje obowiązywać noszenie maseczek w przychodniach,
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w szpitalach i w aptekach. Nie robi się żadnych testów, znika problem ,,long” i ,,plus”

covid-u. Long covid czyli 4 tygodnie po przechorowaniu mocnym czujemy zmęczenie,

mamy zaburzenia snu, apatię, natomiast plus covid czyli po 4 tygodniach od zakażenia,

dominuje  przede  wszystkim  tak  zwana  ,,mgła  mózgowa”  czyli  brak  pamięci,  bóle

mięśni i w okresie późniejszym pojawia się nadciśnienie, cukrzyca. Nie robimy testów

nie  wiemy co  w Polsce  się  dzieje.  Omnik  Q1 i  Q11 atakuje  wszystkich  ludzi  bez

względu  na  to  czy  się  szczepili  czy  nie  szczepili.  Mówi  się,  że  ludzie,  którzy  się

zaszczepili  3  a  nawet  4 dawkami przechodzą  covid.  Covid,  przeziębienie  i  infekcja

wirusowa są to 3 jednostki chorobowe przebiegające tak samo ale z innymi wirusami.

Największym  problemem  jest  w  tej  chwili  dziecko,  omnik  objawia  się  zarówno  u

dorosłych jak i u dzieci tak samo - dreszczami gorączką i biegunką. W tej chwili nie

mamy zagrożenia,  liczymy,  że przełom infekcji  wirusowych, grypowych dopiero się

zbliży styczeń, luty. Ciągle bazujemy na tym, że ktoś ma covid, przychodzi a potem

zaraża innych. Należy zachować dystans, myć ręce i nosić maseczki. Niestety nie jest to

przestrzegane i wmawia nam się że musi być on-line. Jest to moje osobiste zdanie, nie

przewodniczącego  ale  radnego  wielu  kadencji  –  wiele  spraw  i  problemów  można

poruszyć z kimś patrząc mu w oczy, odnoszę wrażenie że wiele spraw jest dla mnie

niezrozumiałych,  bo  nikt  mi  ich  nie  wytłumaczył,  że  tak  ma  być.  Moja  tak  zwana

„łapka” w celu zabrania głosu, czasami ukaże się a czasami nie. Covid i izolacja zrobiła

z nas ludzi mało odpornych psychicznie, proszę zobaczyć co się dzieje w szkołach z

młodzieżą, nie ma z kim rozmawiać, wszyscy są wystraszeni covid-em i nie spotykamy

się. Ile poszło projektów które powinny być jeszcze raz przejrzane. Z zazdrością patrzę

na  sesje  absolutoryjne  stacjonarne  w  Wałczu,  ci  ludzie  spotykają  się.  11  listopada

spotkaliśmy się. 

Radny Ryszard Małecki powiedział,  że ma propozycję abyśmy przyjęli następujące

rozwiązanie,  żebyśmy  w  sposób  stacjonarny  spotykali  się  ale  jeżeli  ktoś  nie  może

przybyć to z możliwością połączenia on-line.   

Aleksandra Nowotna-Wypuść,  kierownik Biura Rady Miasta powiedziała,  że nie

ma przepisów przejściowych,  jeżeli  komisja  zdecyduje,  ze chciałaby spotykać się w

sposób zdalny, a kilkoro radnych przyjedzie do urzędu to jest to możliwe, dajemy tym

samym szanse uczestniczenia w komisji tym radnych, którzy nie mogą być w urzędzie z

różnych powodów. Na dzień dzisiejszy komisja może spotykać się stacjonarnie, chyba
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że podejmie decyzję o pracy zdalnej. Komisja w swojej uchwale może wyrazić zgodę

na posiedzenia zdalne w pewnym okresie, może też konkretnie wskazać daty posiedzeń

a może wskazać tylko, że kolejne posiedzenie odbędzie się w trybie zdalnym. Decyzję o

trybie pracy podejmuje komisja.

Włodzimierz Bystrzycki przewodniczący Komisji Spraw Społecznych powiedział, 

że jako radni spełniamy jakiś obowiązek, jakieś zadanie. 

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że rozumie przypadki losowe. W ostatnim roku 

byliśmy w Aquapark i nie mogła być osobiście koleżanka radna, brała udział zdalnie, 

byliśmy w SP nr 3 koleżanka radna brała udział zdalnie. W komisji jest 10 członków, 

ludzie spotykają się w ilości 60 osób bez ograniczeń a my w 10 osób nie możemy się 

spotkać. W dalszym ciągu podtrzymuję swoje zdanie.

Radna Emilia Piechocka  powiedziała, że nie była radną w poprzednich kadencjach,

rozumiem jak ktoś jest chory, sama choruję i wiem że czasami jest trudno. Ale jeżeli

ktoś chce to potrafi się zorganizować i przełożyć spotkania. Myślę, że dla niektórych z

państwa jest po prostu wygodniej zrobić posiedzenia zdalne. Jestem przeciwna pracy

zdalnej, nie po to jestem radną żeby unikać się. Nie wszyscy mieszkańcy mają laptopy

czy internet,  żeby uczestniczyć w sesji.  Jest  nas tylko 10 osób, nie  ma dyrektorów,

Prezydentów, myślę że nic nam się nie stanie,  to tylko jedno spotkanie w miesiącu.

Krajenka, Ujście, Trzcianka, Wałcz pracują stacjonarnie, aż przyjemnie się ich ogląda.

Radna Gabriela Milska powiedziała, że zgadza się z radnym Zbigniewem Pyziakiem

w  kilku  kwestiach,  ale  uważa  że  można  wybrać  wypośrodkowany  sposób  pracy  o

którym wspomniał radny Ryszard Małecki, spotkania na komisjach mogą być takie jak

teraz i chyba nikomu to nie przeszkadza i głosowanie w wypadkach wyjątkowych jak

na przykład wypadnie szpital czy cokolwiek innego, wyjazd może być zdalne. Takie

mam zdanie i tak będę głosowała.

Radna Urszula Kaczmarek powiedziała,  że często wyjeżdża  do rodziny i  pomaga.

Przy pracy zdalnej mogę uczestniczyć w komisji a tak byłabym tego pozbawiona, będę

głosować za zdalnym trybem pracy. 

4



W związku z brakiem chętnych do dyskusji Przewodniczący prosił  o przygotowanie

głosowania i opinię całej komisji w tym zakresie.

Komisja  Spraw  Społecznych  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zdalnego  trybu

obradowania  przy  3  głosach  “za”  i  5  głosów  przeciw  (głosowało  8  radnych,

nieobecny radny Tomasz Jopek i radny Krzysztof Zając).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa  Kasior  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych,  poprosiła  o

reasumpcję głosowania.

Włodzimierz  Bystrzycki,  Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  prosił  o

przygotowanie głosowania w sprawie wniosku o reasumpcję głosowania radnej Teresy

Kasior.

Komisja Spraw Społecznych przyjęła wniosek w sprawie reasumpcji głosowania

przy 7 głosach ,,za” i 1 głosem ,,przeciw” (głosowało 8 radnych, nieobecny radny

Tomasz Jopek i radny Krzysztof Zając).

Komisja  Spraw  Społecznych  nie  podjęła  uchwały  w  sprawie  zdalnego  trybu

obradowania  przy 4  głosach ,,za” i  4  głosach ,,przeciw”  (głosowało  8  radnych,

nieobecny radny Tomasz Jopek i radny Krzysztof Zając).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Włodzimierz Bystrzycki,  Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych zakończył

posiedzenie  komisji  dziękując  radnym  za  obecność  oraz  czynny  udział  w

spotkaniu.

Protokół sporządziła:                                                                       Przewodniczący 

                                                                                  Komisji Spraw Społecznych

Aleksandra Nowotna-Wypuść                            Włodzimierz Bystrzycki   
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Protokół nr 33/22 VIII kadencji podpisali ponadto:

Lp. Imię i nazwisko Podpis

1.
Kama Frąckowska-

Pilarska

2.  Tomasz Jopek

3.  Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior

5 Ryszard Małecki

6 Gabriela Milska

7 Emilia Piechocka

8 Zbigniew Pyziak

9 Krzysztof Zając
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